

SUNNAH KETIKA WUDHU

Hidupkan Sunnah

AMALAN SUNNAH KETIKA BERWUDHU'

membaca bismillah (sebelum memulakan sesuatu)
Dari Anas RA, Rasulullah SAW bersabda: "Berwudhu' lah dengan menyebut nama Allah." (Riwayat An-Nasai')

membasuh kedua telapak tangan (sebelum berwudhu')
Dari Abu Hurairah RA, Rasulullah SAW bersabda: "Jika salah satu daripada kalian bangun dari tidur, maka janganlah memasukkan kedua tangan ke dalam wadah air: hingga dia menucinya terlebih dahulu. Sebab dia tidak tahu dimana tangannya tadi malam." (Riwayat al-Bukhari)

berkumur dan berinstinsyaq (memasukkan air ke dalam hidung)
Dari Humran bahwa Uthman RA meminta air wudhu': "Lalu berkumur-humur dan memasukkan air ke dalam hidung dan menghembuskannya keluar. Kemudian Uthman berkata: "Saya melihat Rasulullah SAW berwudhu' seperti wudhu' ku ini." (Riwayat al-Bukhari)

membasuh anggota wudhu' sebanyak 3 kali
Imam An-Nawawi berpendapat, "Jika seseorang membasuh atau mengusap anggota Wudhu' lebih dari 3 kali, dia telah melanggar sesuatu yang makruh walaupun tidak membatalkan Wudhu'." Ini adalah pendapat mazhab kami, dan mazhab para ulama seluruhnya." (Al-Majma' Syarh Muhadzab, 1/440)

membaca doa (setelah berwudhu')
Daripada Umar RA, Rasulullah SAW bersabda: "Tiadalah seorang kamu berwudhu' dan memenuhi kesempurnaan wuduk, kemudian berdoa: **أَشْهَدُ أَنْ لَا إِلَهَ إِلَّا اللَّهُ وَأَنَّ مُحَمَّدًا عَبْدُ اللَّهِ وَرَسُولُهُ** kecuali akan dibuka baginya pintu-pintu surga yang ke-lapan. Dia berhak masuk dari pintu mana yang dia mahu." (Riwayat Muslim 234)

alimanmosque

Hidupkan Sunnah merupakan sebuah projek yang dihasilkan bagi tujuan untuk menghidupkan semula sunnah-sunnah Nabi Muhammad SAW dan mengaplikasikannya dalam kehidupan seharian kita.

Dari Uthman bin Affan RA, ia berkata: Rasulullah SAW bersabda: “Barangsiapa yang berwudhu' lalu memperelokkan wudhunya', keluarlah dosa-dosanya daripada badannya termasuk (dosa-dosanya) akan keluar dari bawah kuku-kukunya.” (HR.Muslim)

Maksud memperelokkan wudhu' adalah mengerjakannya dengan sempurna (termasuk rukun, wajib, dan sunnah wudhu') sesuai dengan ajaran Nabi Muhammad SAW.

Ini merupakan beberapa amalan sunnah yang boleh dilakukan ketika kita berwudhu'.

Jika tidak mampu untuk melaksanakan kesemuanya, buatlah amalan yang paling mudah iaitu membaca bismillah sebelum memulakan sesuatu, membasuh anggota wudhu' sebanyak 3 kali dan membaca doa setelah berwudhu.

Mudah-mudahan diri ini dapat menjadi yang lebih baik dari semalam. InsyaAllah.

KREDIT:ALIMANMOSQUE